name / Mona Hasan Alhammoud

Nationality/Syrian

place of birth: Damascus/Svria **Telephone Number**: 0563349447 email address: memoh0014@gmail.com

on spouse: Resident Visa **Experience in UAE:**

Head of Academic Affairs) in Sharjah (2022-2024) Head of the Department of Arabic Language, Islamic and Social Studies. (2022-2024) Head of the Academic Affairs Unit for the Secondary Stage in Ajman. (i2020-2022) Director of a British Curriculum Nursery in Sharjah.

supervision of the foundation stage and kindergarten in Ajman.

Arabic language teacher for the basic stage from first to fourth grade. In Sharjah Private School and Al Ahlia charitable School, Dubai.

Experience (in Syria):

14 years as a class teacher.

Educational supervision of the foundation stage. Lecturer in Damascus/Faculty of Education and in AL sham Private University from 2013 to 2018.

A school principal for basic education in Damascus/10 / years.

Projects and Skills:

MICROSOFT INNOVATIVE EDUCATOR EXPERT (2023-2024) Certified coach Magic School Ai.

ICDL certificate

Certified trainer(TOT-VTOT) from khda.

Certified consultant on the platform and university of scientific delegation in Jordan.

Artificial intelligence applications and many interactive applications.

"Numerous courses and educational programs in the field of teaching methods, modern curricula, psychological support, self-learning and active learning, integrating technology with education, Knowledge Dialogue courses at Mohammed bin Rashid Foundation.

Internships in Schools Education Foundation.

Courses at the UAE Ministry of Education. The Experience in develop educational plans, operational plans, therapeutic and enrichment plans, and strategic plans in the field of classroom and school management. Designing a test specifications table for all academic

subjects. Experience in developing professional development

programs for teachers and raising their professional and educational level.

Academic Certificates :

Academic Certificates.					
Date of Grant	UNIVERSITY	Grade	Academic Degree		
2019	Damascus university	excellent	PhD in Curriculums and teaching methods		
2015	Damascus university	excellent	Master in Curriculums and teaching methods		
2012	Damascus university	excellent	Diploma in educational qualification		
2007	ministry of education	Excellent	Bachelor in Education Class Teacher		
1994	ministry of education	Excellent	License of education/class teacher		



الاسم والكنية: منى حسن الحمود.

الجنسية: العربية السورية

<u> كان الولادة</u> : دمشق .

رقم الهاتف : 0563349447

memoh0014@gmail.com: البريد الالكتروني حالة الإقامة : إقامة على الزوج.

الخبرات في الإمارات العربية المتحدة:

- رئيس الشؤون الاكاديمية الشارقة العام (2022-2024)

- رئيس قسم اللغة العربية والإسلامية والدراسات الاجتماعية الشارقة العام (2022-2024)

-رئيس وحدة الشؤون الأكاديمية للمرحلة الثانوية في عجمان من (العام 2020للعام 2022) - مديرة حضانة منهاج بريطاني في الشارقة.

- إشراف تربوي مرحلة تأسيسية ورياض أطفال في عجمان.

- معلمة لغة عربية للمرحلة الأساسية من الأول إلى الرابع في مدرسة الشارقة الخاصة والأهلية الخيرية دبي.

الخبرات (في سورية): - أربعة عشر عاماً في التدريس معلمة صف.

- إشراف تربوي مرحلة تأسيسية.

-محاضرة في جامعة دمشق / كلية التربية وجامعة بلاد الشام الخاصة (2013_2013). - **مديرة مدرسة للتعليم الأساسي** في دمشق / 10 / سنوات.

المهارات والدورات:

معلم خبیر مبدع من مایکروسوفت (2023-2024)

💠 مدر ب معتمد من منصة Magic School Ai

حاصلة على شهادة ICDL (الرخصة الدولية لقيادة الحاسب) **

مدرب معتمد (TOT-VTOT) من هيئة المعرفة بدبي

مستشار معتمد في منصة وجامعة إيفاد العلمية في الاردن.

تطبيقات الذكاء الصنعي والعديد من التطبيقات التفاعلية

العديد من الدورات والبرامج التعليمية في مجال طرائق التدريس والمناهج الحديثة والدعم النفسي والتعلم الذاتي والنشط، ودمج التكنولوجياً بالتعليم وغيرها من البرامج التعليمية.

❖ دورات حوارات المعرفة في مؤسسة محمد بن راشد

دورات في مؤسسة التعليم المدرسي
دورات في وزارة التربية والتعليم الإماراتية

* خبرة في وضع الخطط التربوية والخطط التشغيلية والخطط العلاجية والإثرائية وخطط استراتيجية في مجال الإدارة الصفية والمدرسية

تصمیم جدول مواصفات الاختبار لکافة المواد الدراسیة.

خبرة في وضع برامج للتنمية المهنية للمعلمين ورفع سويتهم المهنية والتربوية

الشهادات العلمية:

تاريخ المنح	الجامعة	التقدير	اسم الشهادة
2019	جامعة دمشق	امتياز	دكتوراه في المناهج وطرائق التدريس
2015	جامعة دمشق	امتياز	ماجستير في المناهج وطرائق التدريس
2012	جامعة دمشق	امتياز	دبلوم تأهيل تربوي
2007	جامعة دمشق	امتياز	إجازة في التربية /معلم صف
1994	وزارة التربية	امتياز	أهلية تعليم ابتدائي

اللغات:

	<u></u>
المستوى	اللغة
ممتاز	اللغة العربية
ختر	اللغة الإنكليزية

languages:

level	languages
Native Language	Arabic
Good	English

researches and published:

1/The effect of using thinking and Map for grade 4 students and how to acquire habits of mind and thinking(Masters)

2/The effect of social intelligence when the students practice mental habits and it was officially on a group of students in a preparatory school in Damascus under the official supervision of the Governorate of Damascus

3/The result of using and practicing the mental habits and its relationship with academic achievement with group of students in grade 4(magazine of the union of Arabic universities)

4/research about Self-organized learning in science and its relationship with the motivation to achieve the task for group in grade six in primary stage(The union of Arabic universities)

5/Self-organized learning and its relationship to achieve the academic tasks on the group of students in grade two in primary stage/Damascus city schools (Damascus university magazine)

6/The relationship between the investment the skills of creative thinking and structural theory in the process of learning in science (Damascus university magazine)

7/The creative thinking and its relationship with Selforganized learning for Social studies on a group of students in grade four in primary stage(Damascus university magazine)

8/the effect of Self-organized learning and the brain based learning theories in achievement and how it develops the scientific thinking for a group of students in grade six in science.(Damascus university magazine 2019)(Ph.D.)

المؤلفات والأبحاث المنشورة:

1- أثر استخدام خرائط التفكير في التحصيل وإكساب عادات العقل لتلامذة الصف الرابع الأساسي في مادة العلوم، جامعة دمشق 2015، رسالة ماجستير.

2- اثر الذكاء الاجتماعي على درجة ممارسة العادات العقلية لدى عينة من طلبة الحلقة الثانية للتعليم الأساسي في مدارس محافظة دمشق

الرسمية مجلة جامعة دمشق

3- درجة ممارسة العادات العقلية وعلاقتها بالتحصيل الدراسي لدى عينة من تلامذة الصف الرابع من التعليم الأساسي في محافظة دمشق مجلة اتحاد الجامعات العربية .

 4. درجة التعلم المنظم ذاتياً في مادة العلوم وعلاقته بالدافعية للإنجاز لدى عينة من تلامذة الصف السادس من العليم الأساسي ، اتحاد الجامعات العربية .

 5- التعلم المنظم ذاتياً وعلاقته بالتحصيل الدراسي لدى عينة من طلبة الحلقة الثانية من التعليم الأساسي في مدارس مدينة دمشق ، محلة جامعة دمشق .

6- العلاقة بين درجة توظيف كل من مهارات التفكير العلمي ومبادئ النظرية البنائية في التعليم لدى مدرسي العلوم ، مجلة جامعة دمشق .

7- التفكير الإبداعي وعلاقته بالتعليم المنظم ذاتياً لمادة الدراسات الاجتماعية لدى عينة من تلامذة الصف الرابع من التعليم الأساسي مجلة جامعة دمشق.

8- أثر التعلم المنظم ذاتيًا والتعلم المستند إلى الدماغ في التحصيل وتنمية التفكير العلمي لدى تلامذة الصف السادس في مادة العلوم، جامعة دمشق 2019 ، رسالة دكتوراه .